
– veel naaldbomen, verder eiken, waaronder een 

paardenkastanje, een prachtige rode beuk, linden, 

prunus, hulst, sering, treures, tamme kastanje, 

jasmijn, appelboom en judasboom. Hopelijk komt 

er bij de ingang ooit weer een passende toegangs-

poort tussen de mooie staanders.

Ondanks alle geruchten en verhalen over het slui-

ten van het verzorgingshuis en het betrekken van 

de gebouwen door het gemeentebestuur blijven de 

zusters rustig wonen in dit prachtige complex. Er 

zijn nu twee leefgemeenschappen, Mariënburg en 

Mariëngaard, met samen 50 zusters.

Herinneringen en ervaringen van vooral oud-pen-

sionaires zijn volop in de archieven te vinden. “Ons 

uniform was een zwarte jurk met witte schort, 

zwarte kousen en een strooien hoed”, schreef een 

vrouw die in de jaren ‘30 in Mariënburg pensio-

naire was. 

“Na de oorlog was uniforme kleding niet meer ver-

plicht; alleen zondags een blauwe jurk, maar ook 

dat is langzamerhand verdwenen. We wilden er niet 

allemaal hetzelfde uitzien. Elke morgen gingen we om ze-

ven uur naar de mis in de kapel en in mei ook nog elke 

avond naar het Lof.” Herinneringen van een vrouw die er in 

de jaren ‘50 woonde. 

“Eerst waren de misdienaars jongens van onze leeftijd, 

maar omdat dat weleens problemen gaf werden die snel 

vervangen door jongere jongetjes.” “Wandelen buiten de 

poort mocht alleen maar onder begeleiding.” “Op Sacra-

mentsdag, tien dagen na Pinksteren, werd er een processie 

gehouden. Meisjes als bruidjes verkleed liepen mee in de 

optocht die binnen de poorten van het complex bleef.”

Veel pensionaires doen hun Eerste Communie op het pen-

sionaat. Bij deze gebeurtenis zijn ouders en familieleden 

van de meisjes tegenwoordig en is er een feestelijk diner. 

Ina de Beer, erelid van de Historische Kring Bussum en 

overleden in 2007, was op het internaat 

vanaf 1937. Zij heeft veel over haar erva-

ringen daar gesproken en geschreven. Dit 

schreef ze over jarig zijn:

“Als je jarig was mocht je die dag een witte 

strik in het haar dragen. Zo kon iedereen 

het zien en werd je door veel medepensio-

naires gefeliciteerd. Mijn donkerblond, maar 

vooral steil haar, fl eurde voor die dag even 

op door een gesteven witte strik. Ik vond 

het vooral leuk om op zo’n dag een heilig 

plaatje te krijgen van Soeur, klasgenootjes 

en vriendinnetjes. De “Hummel” en “Spötl” 

plaatjes waren op het pensionaat zeer in 

trek. Ze vielen op door hun liefl ijke afbeel-
dingen. Voor mijzelf dacht ik dat het krij-

gen van die plaatjes afhankelijk was van de 

waarde van de vriendschap, maar ook bij 

andere gelegenheden was het gebruikelijk 

elkaar een plaatje te geven. De achterkant 

werd beschreven. 

Je werd dan her-

innerd aan een 
bepaalde gebeur-

tenis. En er werd 

veelvuldig gebruik 

gemaakt van af-

kortingen. Hier 

zijn er een paar die 

toen veel gebruikt 

werden: BVM: Bid 

voor mij; AMDG 
Aan Maria door 

God; KVM: Kind van 

Maria; IBVJ: Ik bid 

voor jou; VGMN: 

ver-geet-mij-niet; 

GZJC: Geloofd zij 

Jezus Christus; 

NWGH: niet weg-
geven hoor.

Veel plaatjes heb ik 

in mijn album ver-

zameld. Ik blader 

het af en toe door 

en dan valt het me 
op dat ik geen enkele moeite heb met de namen van mijn 

mede-pensionaires.”

Zo is de geschiedenis van Mariënburg tevens een illustra-

tie van de bloei en teruggang van de rooms-katholieke 

kerk in Nederland. Het begon met de emancipatie van 

het katholieke bevolkingsdeel eind 19e eeuw en eindigde 

met het afnemen van het belang van de kerk eind 20e 

eeuw. Daartussen bloeide het Rijke Roomse leven. Veel 

gebouwen uit die periode bestaan nog, maar hebben een 

andere functie gekregen.

Op de verfraaiingskaart van Bussum van 1884 staan zes villa’s in het gebied tussen de Veerstraat 

(de vroegere Krabbensteeg) en de Eslaan (voorheen Oud Bussummerlaan). Het zijn: Willem Ba-
rends, Willem Tell, Benjamin Franklin, James Watt, Cornelis Hove en de Villa Louise. Tussen de 

villa Cornelis Hove en Villa Louise ligt nog een kavel onbebouwde grond. Dit is geschiedenis van 

de Villa Corry, die op die plek gebouwd zou worden.

De kavel stond in 1884 nog als bouwland te boek, groot 26 are en 19 centiare, en was eigen-

dom van Pieter Baaij Hzn. Deze in 1840 geboren Amsterdammer vestigde zich vanuit Amster-

dam in 1883 in Bussum op adres C.67, het adres van de villa Benjamin Franklin. Omstreeks 

1887 liet hij een villa bouwen op de nog braak liggende kavel. Het is niet duidelijk of deze 

toen al de naam villa Corry gekregen heeft. Tot zijn overlijden op 27 februari 1908 wonen 

Pieter Baaij en zijn vrouw in de nieuwe villa aan de Vlietlaan 12. Zijn vrouw Geertruij Quirina 

van Eijndhoven verkoopt het huis pas de eerste juli 1909. Ze moet heel begaan zijn geweest 

met haar personeel. Per uiterste wilsbeschikking laat ze niet alleen weten welke familieleden 

in haar erfenis delen, maar ook welke legaten ze voor het personeel bestemd heeft. 

De tuinman Johannes de Jager en zijn vrouw Jaapje Visser worden goed bedeeld, want ze 

zouden levenslang wekelijks een uitkering van twaalf gulden krijgen. Hendrika Mangold, 

weduwe van Marinus de Waal, die meer dan twintig jaar werkster bij haar was geweest, zou 

wekelijks een uitkering van zeven gulden krijgen. Maria Kooij ten slotte, die vele jaren als 

dienstbode bij haar in betrekking was geweest, zou een som van duizend gulden krijgen, 

zelfs als zij dan getrouwd zou zijn.

De volgende eigenaar van villa Corry wordt de in 1843 in Alkmaar geboren Johannes 

Cornelis Kotting met zijn vrouw Cornelia Gerardina de Heus. Ze hebben niet lang in de 

villa gewoond. Op 12 december 1911 overlijdt Cornelia op 71-jarige leeftijd. En zo wordt 



op 27 maart 1912 in hotel De Rozenboom villa Corry

geveild met schuur, erf en fraai aangelegde tuin, voor de 

som van ƒ 25.106, -. 

De nieuwe eigenaar was bij de koop verplicht over te 

nemen: een tweepersoons notenhouten ‘waschkast’ met 

marmeren opzet en spiegel, met toe- en afvoer van het 

water, de geiser en een vaste bidet. Dit bevond zich in 

de bovenachterkamer. In het privaat een ‘waschgelegen-

heid’ met toe- en afvoer en een spiegel. Hiervoor moest 

300 gulden extra betaald worden. 

Hij kon de villa pas in mei 1912 aanvaarden. Een adver-

tentie in de Bussumsche Courant maakt duidelijk waarom: 

op 25 april werd er in villa Corry een partij net onderhou-

den meubilaire goederen geveild van Johannes Cornelis 

Kotting. Met deze advertentie en de notariële akten, 

die elkaar mooi aanvullen, krijgen we een goed beeld 

wat er in die tijd aan inboedel in de villa stond. Twee 

schilderijen in olieverf van Koekoek (een bekende familie 

van kunstschilders) voor zesentwintig gulden per stuk. 

Daarnaast was er nog een schilderij voor zesentwintig 

gulden, een schilderij voor negentien gulden, één voor 

vijf gulden en één voor één gulden en vijftig cent. Een 

zilverkast van rozenhout deed veertig gulden en twee 

gravures kostten twee gulden en vijf en twintig cent. 

In de krant stond een empire pendule met kandelabers 

en een vergulde pendule onder stolp. In de akte werd 

een pendule van honderd vijfentwintig gulden en pen-

dule van tweeëndertig gulden genoemd. Ook was er een 

klok voor vier gulden bij. In de akte had men het over va-

zen, in de krant stonden twee blauwe Chinese vazen van

1,30 m, twee vergulde Chinese vazen van 0,95 m en twee 

bamboevazen met inlegwerk. Het salonameublement 

was van mahonie en kostte tweehonderd drieëntwintig 

gulden. De andere tafels waren weer van notenhout. Er 

waren twee tuinameublementen en voor vijftien gul-

den had je een grasmaaimachine. De totale opbrengst 

van deze verkoop was ƒ 2.144,15. Alles moest contant

betaald worden.

De nieuwe eigenaar heet Lambert Top Petrus Janszoon, 

weer een Amsterdammer, geboren in 1854. Hij laat circa 

1912 het koetshuis bouwen. Zijn verblijf in villa Corry 

met zijn vrouw Catharina Boerendans duurt ook maar

enkele jaren. Hij overlijdt op 8 juli 1915. Het adres van de 

villa is dan Vlietlaan 18.

Weer word de villa op de veiling aangeboden in De

Rozenboom, ditmaal niet in zijn geheel maar in drie

onderdelen:  

Perceel 1. De villa met tuin. 

Perceel 2. Een bouwterrein met daarop staand

 koetshuis. 

Perceel 3. Een bouwterrein met kippenhokken,

 boomgaard en schuren. 

Hij wordt in januari 1916 toch in zijn geheel gekocht 

door de Amsterdammer François Albert Hubert Velle-

kamp, geboren in 1857. Met zijn vrouw Anna Cornelia van 

Stuijvenberg woont hij tot november 1928 in Villa Corry. 

De villa wordt nog omgeven door een ruime tuin en het 

koetshuis is een stalgebouw geworden. Het adres is nog 

steeds in beweging, de villa ligt nu aan de Vlietlaan 46.

Na de dood van Vellekamp gaat de villa weer de verkoop 

in. Dit maal duurt het wat langer voor hij verkocht wordt. 

De uitslag van de veiling bij ophouding leverde het be-

drag van ƒ 53.000, - op. Het blijven de Amsterdammers 

die de geschiedenis van de villa bepalen: NV Bouw en Ex-

ploitatie Maatschappij De Moldijk uit Amsterdam neemt 

het huis over. Dit wordt het einde van villa Corry. In

augustus 1929 is de aanbesteding en volgt het amoveren 

(slopen) van de villa. De voorwaarden waren verkrijgbaar 

bij de architect Jan Wilke. Op 6 september 1929 is aan 

de Vlietlaan een grote partij afbraak te koop afkomstig 

van de villa Corry. Deze moet dus augustus 1929 afge-

broken zijn. Ervoor in de plaats zijn winkel/woonhuizen 

gekomen. Het stalgebouw werd een garage, die (anno 

2009) nog bestaat en nog steeds het uiterlijk van een 

koetshuis heeft. 

- Stad en streekarchief Naarden,NNAB Inv.52, akten 7202.

- Stad en streekarchief Naarden,NNAB Inv.52, akten 7133.

- Stad en streekarchief Naarden,NNAB Inv.52, akten 7193.

- De Bussummer Courant via de website

 van www.gooienvechthistorisch.nl

Momenteel werkt de gemeente aan een aantal projecten binnen het historische cen-

trum. In dit artikel worden deze projecten toegelicht. 

Het directe gebied rondom het winkelgedeelte De Nieuwe Brink is aan verandering toe. 

Deze toevoeging van het winkelgebied uit de jaren 70 lijkt maar geen aansluiting te 

vinden bij het hoofdwinkelgebied, rondom de Nassaulaan. Dit vertaalt zich in minder 

publiek en een snellere wisseling van de winkelbezetting. Het gebied heeft een sum-

miere uitstraling en geen trekkende werking. Dit uit zich in onder andere in sociale 

onveiligheid. Na onderzoek bleek ook dat er in Bussum een zogenaamde ‘winkelacht’ 

bestaat. Deze ‘winkelacht’ loopt echter niet goed vanaf de oostzijde van de Brinklaan 

(Havenstraat, Kapelstraat, Nieuwe Brink). Samen met de 

eigenaren is de gemeente Bussum een traject ingegaan 

om te bezien welke mogelijkheden er zijn om het gebied 

beter in de ‘winkelacht’ te laten passen. Er wordt hierbij 

goed gekeken op welke wijze het nieuwe gebied gaat pas-

sen in de bestaande historische setting van het centrum. 

Bij dit project is zelfs een onderzoek gedaan naar de mo-

numentale waarde van diverse historische panden op de 

Brinklaan om te bezien of ze behouden moeten blijven 

in het nieuwe plan. Momenteel wordt er door een ont-

wikkelaar gekeken hoe het gewenste programma vertaald 

kan worden in een stedenbouwkundig plan. Omdat de 

plannen natuurlijk niet binnen een korte tijd gerealiseerd 

worden, wordt eveneens bekeken of er op de korte termijn 

een verbetering van de sfeer kan plaatsvinden.

 

 

Dit plein is het hart van Bussum. Helaas wordt het

momenteel niet als zodanig gebruikt. Natuurlijk is er elke 

donderdag markt, maar er is een wens om er meer functies 

te plaatsen. Bijvoorbeeld evenementen zoals de kermis 

Het centrum van Bussum staat bekend om zijn gezellige en kleinstedelijke uitstraling. Door het bezoekend publiek wordt 

het centrum geïnterpreteerd als een prettig gebied om te winkelen en te verblijven. Veiligheid en rust zijn de kernbegrip-

pen van dit karakter. Maar in het centrumgebied van Bussum wordt, ondanks de rustige uitstraling, hard gewerkt aan al-

lerlei nieuwe projecten. De gemeente Bussum werkt aan nieuwe invullingen die het karakter van het centrum in de nabije 

toekomst gaan versterken. Samen met allerhande partijen, van eigenaren tot omwonenden, bekijkt de gemeente Bussum 

de mogelijkheden van diverse centrumprojecten. Dit moet zich gaan vertalen in een centrumvisie, waarin de samenhang 

van alle functies binnen het centrum centraal staat. De visie richt zich op de toekomst van het centrum van Bussum. Het 

is de opzet dat door de centrumvisie en alle projecten hierbinnen het centrum een betere positie in de regio krijgt.




